
Bijdrage algemene beschouwingen begroting 2020 PvdA

Een krachtig Zwijndrecht ook voor die inwoners die een steuntje 

in de rug kunnen gebruiken.

De PvdA is blij dat nu eindelijk, ook het belangrijke speerpunt, 

het terugdringen van de armoede is opgenomen in de begroting 

met een  uitgebreid deltaplan armoede. Met het deltaplan willen 

we voorkomen dat mensen in de armoede en schulden terecht 

komen, proberen grotere problemen te voorkomen. Dus in te 

zetten op preventie en het duurzaam doorbreken van de 

armoede door mensen aan het werk te helpen. 

Op de Algemene ledenvergadering van de PvdA hebben wij een 

presentatie gekregen over de aanpak van schuldhulpverlening in 

Tilburg. In Tilburg proberen ze vroegtijdig hulp te bieden. Juist 

wanneer de problematiek nog klein is. College, ambtenaren ga er 

een keer kijken. In Tilburg hebben ze veel tips om met 

preventieve schuldhulpverlening aan het werk te gaan. 

Ondanks dat we er financieel niet goed voorstaan blijven we toch 

investering in het terugdringen van armoede. De effecten van 

armoede en schulden op inwoners zijn groot en het is in die 

positie moeilijk om gelijkwaardig deel te kunnen nemen in onze 

maatschappij.



Zonder extra investeren wordt het risico op een tweedeling in 

onze maatschappij groter. Het is daarom van belang om met het 

deltaplan armoede aan de slag te gaan om ook voor de 

minderbedeelde te kunnen spreken over een Krachtig 

Zwijndrecht.

Financiële situatie 

Ook de PvdA is het eens om een niet sluitende begroting in te 

dienen en de nog te ontvangen rijksbijdrage reeds op te nemen 

in de begroting. Het rijk heeft te veel bezuinigd op het sociaal 

domein en moet dit repareren. 

De cijfers over de financiële situatie van de gemeente zwijndrecht 

laten voor de komende jaren een enorme stijging zien. Hoe 

denkt de wethouder deze te keren. Het lijkt me dat zelf met het 

indienen van een niet sluitende begroting deze cijfers nog steeds 

enorm oplopen. 

De verkoop van de Eneco aandelen kunnen daar wellicht bij 

helpen, maar is dat voldoende?

Hoe denk de wethouder scherp aan de wind te kunnen varen 

zonder dat we stil komen te liggen. Ik hoor graag de toelichting 

van de wethouder over de schuldenlast. 

Zit er niet meer ruimte in de grondexploitaties. We gaan dure 

huizen bouwen, ik neem aan dat daar wel positieve 

grondexploitatie aan ten grondslag kan komen te liggen?



Wellicht kan het zgn. Wopke fond (een kleine 50 miljard) 

uitkomst bieden bij diverse projecten in onze gemeente/regio?

Regionale (samen)werking

Dan de financiële situatie in de regio! De ene gemeente wil 

bezuinigen de andere gemeente niet, onenigheid over de 

presentatie van cijfers en bestuurders die elkaar tegen spreken. 

Volgende week staan de brief van burgemeester Kolff op de 

agenda, maar de PvdA wil hierbij wel alvast een voorschot 

nemen. Van bestuurders van de gemeenten in de regio mag 

worden verwacht dat zij samenwerken. Professionals die 

uiteindelijk het met elkaar eens kunnen worden en in 

gezamenlijkheid besluiten voorleggen aan de diverse 

gemeenteraden en/of de drechtraad. 

Onderhandelingen mogen natuurlijk op het scherps van de snede 

worden gevoerd, maar uiteindelijk zitten we er voor het belang 

van Zwijndrecht en de regio. 

Dat dit proces moeizaam verloopt hoeft niet meteen te 

betekenen dat we de boel moeten omgooien en de handdoek in 

de ring moeten gooien.

Met al die verschillende regionale verbanden blijft het DSB en de 

drechtraad nog steeds een goede manier van samenwerken en 

democratische controle. College neem de lead in deze discussie. 



De Jeugdzorg.

De jeugdzorg begint letterlijk een grote zorg te worden. Een 

enorme stijging in de lasten. Waar komt dit vandaan? De jeugd is 

toch niet opeens veel zieker aan het worden dan een aantal jaar 

geleden? De transitie is nu afgerond en het eerste voorstel voor 

het terugdraaien worden al gedaan. Maar we zijn nog niet eens 

toegekomen aan de zgn transformatie. Nu de gemeenten 

verantwoordelijk zijn moet de hulp anders worden ingericht. 

Maar het blijkt dat wij de cijfers en de analyse van de cijfers nog 

niet eens hebben!

Wethouder zorg voor een onderzoek waarbij geanalyseerd wordt 

waar die stijgingen nu vandaan komen. Creëert het aanbod 

misschien de vraag of zijn de vele aanbieders op zoek naar hun 

eigen cliënten. We weten het niet, want het is niet onderzocht!

Wordt dit onderzoek niet door de Dienst gezondheid en jeugd 

gedaan, doe dit dat zelf. Geen snelle maatregelen zonder de 

deugdelijk onderzoek. Wethouder neem het voortouw in deze 

discussie.

Verkeersveiligheid 

Onoverzichtelijke rotondes, vrachtverkeer door de gemeente. 

Ondernemersvereniging houdt een pleidooi bij fracties, vele 

handtekeningen van inwoners zijn opgehaald om de 

verkeerssituatie te verbeteren. Wethouder neem de lead. Of in 

goed Nederlands het voortouw. Blijf niet afwachten maar breng 



de verschillende initiatieven samen en kom met concrete 

voorstellen naar de raad.

Tenslotte wil ik complimenten geven aan het overzichtelijk 

filmpje wat is gemaakt over de begroting. Dit is weer een mooi 

voorbeeld van communicatie om de relatie tussen burger en 

politiek te verbeteren. Dit voorbeeld volgend is het ook goed om 

de oude gewoonte om een burgerjaarverslag te maken weer in 

ere herstellen. Burgemeester of wethouder neem het initiatief om 

dit op te pakken.


